
 
1. Podle kterého ustavení ZOK je nežádoucí, aby jakákoliv společnost nabývala své 

vlastní akcie? 

Ze všech ustanovení týkajících se upisování a nabýváni vlastních akcií (§298-§310) je 
zřejmé, že není žádoucí, aby společnost vlastnila vlastní akcie. Jsou zde uvedeny 
výjimečné případy, kdy vlastní akcie může nabývat, ale vždy za velmi specifických 
podmínek a následně se jich musí ve lhůtách 1-3 roky zbavit. 

 
2. Podle kterého ustavení ZOK je nutno zcizit vlastní akcie do 1 roku ode dne jejich 

nabytí? 
Vzhledem ke skutečnosti, že není úplně jisté, kterou z možností týkajících se nabytí 
vlastních akcií popsanou v ZOK lze na tento konkrétní případ použít, postupuje 
představenstvo z důvodu opatrnosti podle nejpřísnější možné varianty, která je 
uvedena v § 308 odst. 2 

 
3. Podle kterého ustavení ZOK je nutno zrušit vlastní akcie do 1 roku ode dne jejich 

nabytí? 
Obdobná otázka jako předchozí. Zrušení je v podstatě jednou z možností zcizení. 
 

4. Představenstvo navrhla v roce 2020 a Společnost rozhodla na VH dne 12.6. 2020 o snížení 
ZK na základě tvrzení představenstva, že toto snížení ZK bez prodeje těchto akcií v 
dražbě nebude mít pro akcionáře ani společnost žádné negativní dopady (snížení 
základního kapitálu nebude mít bezprostřední dopad na práva akcionářů). Na VH byl 
podán protinávrh na prodej těchto akcií, což však majoritní kvalifikovaní akcionáři 
ovládajíc společnost neschválili, protože jako osoby zajišťující financování likvidace 
pravděpodobně dospěli k závěru, že na akcionáře nebude mít zrušení akcií a jejich 
neprodej žádné následky. 

 
Což se ukázalo jako mylné, když představenstvo dospělo k závěru, že Společnost 
nemá dostatek financí a již dne 5.2.2021 zveřejnilo na internetových stránkách 
společnosti výzvu akcionářům ohledně dalšího financování likvidace společnost. Na 
základě tohoto zveřejněného sdělení a ne výzvy, se na společnost obrátil jeden z 
kvalifikovaných akcionář Vlastimil Jiřík, který ovládá společně s dalšími osobami naši 
společnost a rozhodl vahou svých hlasů o snížení ZK, a navrhl společnosti zařadit do 
programu valné hromady návrh usnesení o zvýšení základního kapitálu o navýšení ZK 
o 6,5 mil. Kč. 
Žádám představenstvo o vysvětlení jeho tvrzení, že: „nedojde ke změně vzájemných 
poměrů podílů jednotlivých akcionářů ve Společnosti. Pro akcionáře ani Společnost 
nebude mít tato transakce žádné negativní dopady (snížení základního kapitálu nebude 
mít bezprostřední dopad na práva akcionářů) ". 

 
Jak to, že nedojde ke změně vzájemných poměrů podílů jednotlivých akcionářů? 
Pokud před snížením základního kapitálu jeden akcionář vlastní na příklad 10% 
podíl a druhý akcionář 1% podíl, je vzájemný poměr jejich vlastněných podílů 
10:1. A protože i po snížení základního kapitálu bude první akcionář vlastnit 
10% podíl na základním kapitálu a druhý 1% podíl, zůstane i jejich vzájemný 
poměr stejný, tedy 10:1. 
   
K jakým změnám tedy dojde? 
Dojde ke snížení počtu akcií o 799.240 kusů akcií, které představují 799.240, - 
Kč ze základního kapitálu. V důsledku tohoto snížení počtu akcií, které se 



podílejí na vlastním kapitálu společnosti, dojde ke zvýšení podílu zbývajících 
akcií na vlastním kapitálu společnosti, který se tímto krokem nijak nemění. 
 
Jak se změní podíly jednotlivých akcionářů? 
Podíly akcionářů se nezmění. Kdo měl například podíl 1 % na základním kapitálu, bude 
mít i nadále podíl 1 % na základním kapitálu. 

 
Jaké pozitivní dopady pro akcionáře a pro společnost bude mít tato transakce? 
Pozitivním dopadem pro stávající akcionáře bude zvýšení majetku společnosti, který 
připadá na jednu akcii. Tudíž dojde ke zvýšení podílu každého akcionáře na majetku 
společnosti.  

 
5. Proč představenstvo nenavrhlo prodej těchto akcií v dražbě s cílem získání dalších 

finančních prostředků a zároveň zjištění tržní hodnoty akcií naší společnosti? 
Představenstvo navrhuje tento postup, protože ho považuje za výhodný pro 
všechny stávající akcionáře a společnost se již v tuto chvíli nenachází v situaci, která 
by vyžadovala urgentní získání dalších prostředků pro svou existenci. Zjištění tržní 
hodnoty společnosti není pro fungování společnosti v tuto chvíli nijak zásadní. 
Dalším důvodem je pak fakt, že tyto akcie nabyla společnost rozhodnutím soudu, 
který označil tyto akcie jako nabyté trestnou činností. Společnost považuje dražbu 
takových akcií za velmi rizikovou.  
Nicméně rozhodnutí je plně v kompetenci valné hromady. 

 
6. Jaký skutečný cíl této transakce sleduje svým návrhem představenstvo? 

Skutečným cílem je snížení základního kapitálu společnosti a vyřešení vlastnictví 
vlastních akcií za současného zvýšení majetku připadajícího na jednotlivé akcionáře a 
zejména dodržení zákonné úpravy. 

 

 


